
Vážené dámy a pánové,  vítám Vás na letošní členské schůzi a
dovolte, abych Vám přednesl zprávu o činnosti MO, která minulý
rok  oslavila  135  výročí  svého  vzniku.  Proto  si  dovolím  začít
trochu netradičně a nechám Vás nahlédnout do její historie.
Počátek  organizovaného  rybářského  sportu  v  Táboře  započal
dnem 14.  října 1888,  kdy se  sešlo  21 zdejších rybářů.  Těchto
nemnoho  průkopníků  zdejšího  rybaření  se  rozhodlo  ustavit
Rybářský  klub  a  přijmout  stanovy.  Na  ustavující  schůzi  byl
zvolen  první  výbor  klubu  ve  složení:  Bohumil  Veselý,  mlynář,
Karel  Suchomel,  pekař,  Ignác  Schächtl,  fotograf,  František
Soukup, městský úředník, Gustav Pekárek, obchodník, Jan Novák,
profesor  a  Augustin  Gause,  hodinář.  Přijaté  stanovy  byly
předloženy okresnímu hejtmanství,  které je 25. prosince téhož
roku schválilo.  První valná hromada, již  oficiálně schváleného
Rybářského klubu se konala 13. ledna 1889. V tu dobu měl klub
k dispozici první revír na řece Lužnici od Soukeníku k Vlčímu
dolu. Ještě téhož roku byly uspořádány první rybářské závody,
jichž  se  zúčastnilo  24  rybářů,  mezi  nimi  i  jedna  žena,  Eliška
Kamberská.  Nedlouho  po  svém  vzniku,  měl  klub  již  první
starosti, a to nejen s čistotou vod, ale i s pytláky. Například roku
1898 je  plavec Smrž z  Ústrašic  potrestán vězením v délce 48
hodin s jedním půstem a pokutou ve výši 7 zlatých a 20 krejcarů
za odcizení kapra o váze 12, 5 kg. To svědčí, že řeka byla v těchto
dobách domovem kapitálních ryb a dokládá přísná opatření k
potírání  pytláctví.  V  roce  1889  získal  klub  v  dražbě  právo
rybolovu na Jordáně, a ještě v tomto roce vysadil 400 kg násady
Candáta obecného.  Tento rok,  byl  také počátkem hospodaření
na chovných rybnících. Od roku 1900 byl aplikován na revírech
klubu „Chytací řád“, předchůdce dnešního rybářského řádu. Rok
1912 znamenal pro táborské rybáře možnost lovu dravých ryb a
začínají první pokusy o evidenci úlovků. V létech 1920 až 1925
se rozšiřují klubové revíry, a to od Soukeníku po Příběnice. Rok
1930 přináší rozšíření chovných vod o rybníky v Radimovicích u
Tábora. Konkrétně o rybníky Praporka, Podedvorný a Hájek. Na



jenž  organizace  obhospodařuje  do  současnosti.  Ke  konci
okupace  již  výměra  chovných  vod  činila  21  ha.  V  roce  1950
zásluhou  významného  člena  naší  organizace  pana  Václava
Janovského  dochází  k  prvnímu  pokusnému  výtěru  štiky  a
adaptují se prostory bývalých městských lázní na štičí líheň. Ta
byla později  odprodána Ing.  Oldřichu Pechovi.  Významným se
stává  rok  1956.  Tímto  rokem  započalo  pravidelné  školení
mladých  zájemců  o  rybolov,  které  bez  ustání  přetrvává  do
současnosti. Rok 1969 znamenal zahájení pravidelného školení
nově přijímaných členů. To je pravidlem i dnes. Sedmdesátá léta
byla poznamenána rozsáhlým úhynem ryb na Lužnici. V červnu
a  červenci  1976  vlivem  nedostatečné  kapacity  čistírny
odpadních  vod  pod  Klokoty  uhynulo  400  q  ryb  všech  druhů.
Úhyn  zasáhl  úsek  od  jmenované  čistírny,  až  po  Stádlec.
Významným je rok 1985, kdy se naše organizace dočkala vlastní
budovy „Podskalského mlýna“. Dne 23. dubna 1987 se do Tábora
dostavila  delegace  sportovních  rybářů  z  německé  Kostnice.
Došlo  k  podpisu  partnerské  spolupráce,  která  přetrvává  do
současnosti, formou pravidelných přátelských návštěv. Kulturní
činnost  spočívá  i  v  pořádání  rybářských  plesů,  které  získaly
značnou  oblibu  spolu  s  rybářskými  závody.  Hlavním  a
nejdůležitějším  úkolem  je  však  chov  ryb.  K  němu  organizace
využívá již 94 let radimovickou rybniční soustavu, kterou na své
náklady i rozšiřovala, konkrétně o rybník Nová Komora. Ten byl
vybudován v  roce 1958.  Dalším vybudovaným rybníkem byl  v
roce 1961 Horní Soví na Blanickém předměstí. V současnosti MO
ČRS Tábor obhospodařuje 17 rybníků o celkové výměře 24,9 ha.
Jsou  to  rybníky:  Návesní,  Nová  Komora,  Podedvorný,  Velký
Radimovický,  Čtverák,  Mlynářka, Praporka, Krajánek,  Hájkový,
Lískový, Soví, Kosova Komora, Záhostický, Čápův dvůr, Pochytil a
Zahrádecký.   Sportovních  revírů  organizace  obhospodařuje
celkem 192 ha mimopstruhových a 7 ha pstruhových. Všechny
tyto revíry je naše organizace povinna každoročně zarybnit. To
vše  je  spojeno  s  mnoha  dalšími  činnostmi,  které  ani  nelze



vyjmenovávat a za kterými se skrývá mnoho a mnoho usilovné
práce.  
Uplynulý rok se výbor MO po dohodě s JčÚS intenzivně věnoval
přípravám prodeje vlastních povolenek k rybolovu na revíru 421
302 Tismenice 2 Malý Jordán. Nejde však o povolenku v pravém
slova smyslu.  Nevím,  zda je  Vám všem známo,  ale  tento revír
funguje  v  režimu  rybníkářství.  Tudíž  se  jedná  o  povolení
rybníkáře pro odlov ryb. Tato povolení jsou v současné době již
vydávána.  Pro  vaší  informaci  bylo  do  29.2.2024  vydáno  naší
výdejnou 113 ks povolení pro odlov ryb. MO pro zatraktivnění
rybolovu  v  této  lokalitě  obdržela  z distribuce  JčÚS  150  kg
Pstruha duhového a 150 kg Sivena amerického. 
Jednou velmi nepříjemnou událostí, která byla zaznamenána je
činnost Kormorána velkého na našich chovných rybnících. Jejím
důsledkem  byla  nemalá  ztráta  na  rybí  obsádce.  V  rámci
zamezení  těmto  ztrátám  probíhá  jeho  odstřel  členy
mysliveckého sdružení Radkov. Nyní ve spolupráci s hospodářem
MO  řeším  jeho  zintenzivnění  za  pomoci  členů  jiných
mysliveckých spolků, kteří přislíbili pomoc. Legalizace výpomoci
těchto  členů  je  podmíněna  povolením  mysliveckého  spolku
Radimovice, neboť člen jiného spolku se nemůže pohybovat se
zbraní v  jiné honitbě. Žádost o toto povolení, již byla podána a
čekáme na její vyřízení. To je podmíněno členskou schůzí výše
uvedeného spolku, která proběhne 16.3.2024. 
V další část této zprávy Vám přiblížím důležité akce pořádané
MO. 
Jako první uvedu tradiční rybářský ples, který proběhl 3.3.2023
v sále  hotelu  Palcát  a  získal  si  velkou  popularitu  mezi
rybářskou,  tak  i  laickou  veřejností.  Pro  Vaší  informaci  počet
přítomných  činil  329  lidí,  kteří  kladně  hodnotili  bohatou
tombolu  a  výkon  skupiny  Globus,  která  se  starala  o  hudební
produkci. Jako jednatel MO organizace a myslím, že je to mínění
i ostatních členů výboru lze vyjádřit uspokojení, protože kvalitně
připravený ples je vždy její vizitkou.



Neméně  důležitou  akcí  pořádanou  MO  jsou,  také  již  tradiční
rybářské závody na Lužnici, které proběhly 13.5.2023 v  lokalitě
u  Brusírny  za  hojné  účasti  rybářské  veřejnosti.  Na  revíru
421 302 proběhly 30.9.2023 závody juniorské ligy v přívlači, kde
závodníci ulovili celkem 171 kusů ryb.
Ve dnech 22.-25.6.2023 přivítala naše MO delegaci partnerské
organizace  ASV  Konstanz.  Z pohledu  všech  zúčastněných  jde
vždy  o  vřelá  setkání,  na  která  rádi  vzpomínají.  Letošní  rok,
navštíví vybraní členové MO oplátkou kolegy v Kostnici. Musím
podotknout,  že  velkou  část  nákladů  těchto  návštěv  pokrývají
dotace města určené na partnerskou spolupráci za což naše MO
vyjádřila  městu  poděkování  formou  ocenění  za  významnou
pomoc, které bylo předáno na slavnostní schůzi ke 135 výročí
vzniku MO do rukou starosty.
Souběžně  s  táborskými  slavnostmi  probíhal  u  příležitosti  135
výročí vzniku MO i den otevřených dveří. První ročník této akce
byl pořádán již před pěti lety, kdy MO slavila 130 let své činnosti.
Součástí  této  akce  byla  rozsáhlá  výstava  mapující  historii
organizovaného rybářského sportu v Táboře. Součástí byli živé
exponáty ryb našich vod, ukázka rybářského nářadí a vybavení.
Nechyběla  ani  prohlídka  vozového  parku,  kde  největší  zájem
vzbuzovaly  pečlivě  renovovaná  vozidla  Praga  V3S.  Příležitost
nahlédnout  do  naší  historie  a  možnost  blíže  se  seznámit
s rybářstvím  využila  nemalá  řada  škol  a  veřejnosti.  Za  celou
realizaci  vděčíme  členům  hospodářského  odboru  a  zejména
hospodáři MO panu Václavu Svadbovi.
Nemohu opomenout činnosti, které jsou běžně spojené s chovem
ryb.  Počátek  roku  běžně  patří  prořezávkám  dřevin  a  zimní
údržbě rybníků. Jaro je poznamenáno výlovy komor a rozdělení
ryb  do  běžných  produkčních  rybníků,  údržbou  a  opravami
techniky,  krmením.  Léto  se  nese  v  duchu  sečení  travnatých
porostů hrází, uskladňování krmení a postupné přípravě nářadí
na podzimní  rybářské  žně.  Je  to  velmi  stručný  výčet  činností,
které se po celé generace rybářů opakují a stávají se rutinou.



Pokud Vám v této zprávě chybí informace o rybářském kroužku,
či o závodní činnosti členů MO, tak nejde mé o opomenutí. Velice
rád  Vás  o  těchto  nedílných  a  stanovami  ČRS  ukládaných
odvětvích bude informovat předseda MO pan Miroslav Zvolánek.

Děkuji Vám za pozornost a přeji mnoho rybářských úspěchů. 
Petrů Zdar.

 


